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Protokół Nr XII/2012 

 

z XII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 25 stycznia 2012 r. 
 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do godziny 17
40

. 

Na ogólna liczbę 15 radnych w sesji brało udział 15 radnych, co stanowi 100%. 

W sesji udział wzięło 7 pracowników urzędu gminy oraz 11 osób zainteresowanych 

obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady i Komisji Rady Gminy Zławieś 

Wielka za 2011 r. i przyjęcie planów pracy na 2012 r. 

4. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 

2011 -2020 oraz budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2012 r.  

5. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś Wielka na 2012 

r. 

2) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy 

Zławieś Wielka na 2012 r. 

3) w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę wniesioną na uchwałę Nr 

IX/47/2011 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 19 października 2011 r.  

w sprawie zmiany studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Zławieś Wielka 

4) w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Toruń 

6. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

            7. Wolne wnioski i zapytania. 

            8.  Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

otworzyła XII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka. Powitała radnych, zaproszonych gości, 

pracowników urzędu gminy oraz osoby zainteresowane obradami. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła, że jest wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Poinformowała, że radni otrzymali poprawiony porządek obrad wraz z dodatkowymi 

materiałami na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 
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Ad. 2 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że projekt protokołu XII sesji Rady Gminy był umieszczony na stronie 

internetowej urzędu gminy. Każdy radny mógł się z nim zapoznać. Zapytała, czy ktoś  

z radnych chciałby wnieść uwagi do protokołu. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Ad.3 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady i Komisji Rady Gminy Zławieś Wielka za 

2011 r. i przyjęcie planów pracy na 2012 r. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła zastępcę przewodniczącego Rady Gminy o przedstawienie sprawozdania 

 z działalności Rady Gminy. 

 

Robert Borzęcki – radny 

Odczytał sprawozdanie z działalności Rady Gminy. Informacja w załączeniu do protokołu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś z radnych chciałby dodać coś do sprawozdania.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Przeszła do 4 punktu porządku obrad. 

 

Ad.4  

Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2011 -

2020 oraz budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2012 r.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła wójta, aby w zastępstwie za panią skarbnik krótko omówił wieloletnią prognozę 

finansową. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Poinformował radnych, że w dniu oddawania dokumentów do RIO wskaźniki w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej były niekorzystne dla gminy. Dodał, że na chwilę obecną poprawiły się 

one ze względu na zaoszczędzenie środków, które przeznaczone były w budżecie na 

odśnieżanie. Wyjaśnił, że poz. 17.4 musi być zawsze wyższa od pozycji 17.5, ponieważ  

w przeciwnym przypadku groziłoby to nie uchwaleniem budżetu w kolejnych latach. Jest to 

wskaźnik liczony z 3 lat. Dodał, że zaciągnięte w latach poprzednich kredyty procentują  

i niestety budżet jest jaki jest. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Dodała, że do niedawna inaczej patrzono na zadłużenie gminy, które mogło wynosić aż 60%, 

teraz niestety czasy się zmieniły są sztywne wskaźniki, które określają wysokość zadłużenia 

 i dlatego w tym roku budżet jest bardzo napięty.  

Odczytała projekt uchwały. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XII/77/2012 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2011–2020 
 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że zmiany, jakich dokonano na wspólnym posiedzeniu komisji 

zostały wprowadzone do budżetu. Poprosiła wójta o poinformowanie obecnych czego one 

dotyczyły. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że chodzi o zmiany w zadaniach inwestycyjnych na rok 2012. Zmiany te 

zostały wprowadzone przez panią skarbnik i zaznaczone pogrubioną czcionką, radni mają je 

w swoich materiałach. Zadania dotyczyły m. in. budowy rurociągu oraz przebudowy Szkoły 

Podstawowej w Przysieku. Zaproponował ponowne przedyskutowanie zadań inwestycyjnych 

na 2012 r.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Dodała, że budowa wodociągu, który miał ciągnąć się do pani Ślaskiej została przesunięta  

z roku 2013 na 2012. Wprowadzono też budowę wodociągu do państwa Żuchowskich  

w Czarnym Błocie. Zmniejszono kwotę, jaka zostało zarezerwowana w budżecie na budowę 

pompowni przeciwpowodziowej o 125 tys. zł. Zapytała, czy radni mają uwagi do budżetu.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Odniósł się do zadań inwestycyjnych na 2012 r. Złożył wniosek formalny o wykreślenie  

z budżetu na 2012 r. zapisów dotyczących budowy rurociągu melioracyjnego w Czarnowie na 

osiedlu „Nasza Dolina” oraz budowy rurociągu melioracyjnego w Złejwsi Wielkiej na 

gruntach pana Kidy. Uważa, że rowy zostały zasypane bez pozwolenia i do chwili 

wyjaśnienia tej sprawy nie powinno się ich udrażniać, a pieniądze przeznaczone na ten cel 

powinny zostać w budżecie gminy.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że nie chodzi o usunięcie tych zadań całkowicie z budżetu, ale o przesunięcie 

ich na rok 2013.  

 

Jarosław Karczewski – radny  

 

Powiedział, że sprawa rurociągu melioracyjnego dotyczy jego miejscowości i zapytał, na 

jakiej podstawie projektant przygotował projekt skoro radny Pyzik uważa, że rów 

melioracyjny został wykopany niezgodnie z mapą.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, na czym opierał się projektant skoro pozwolono na zrobienie projektu osiedla 

mieszkalnego na terenie zalewowym. Stwierdził, że być może opierał się na tym samym  

o czym mówiono wcześniej i być może ten sam projektant robił oba projekty. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 
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Powiedział, że radny powinien pamiętać powódź wiosenną, na skutek której na osiedle 

płynęła struga wody z rowu. Rów ten kiedyś istniał, ale został zasypany przez pracowników 

PGR-ów. Drenaż, który znajdował się pod osiedlem został zniszczony w wyniku budowy i nie 

wiadomo było nawet w jakim jest on stanie. Niestety woda zalewa osiedle, dlatego 

postanowiono wybudować rurociąg, który najkrótszą drogą odprowadzi spływającą wodę do 

kanału.  

 

Jarosław Karczewski – radny 

Stwierdził, że odpowiedź pana Kwiatkowskiego powinna być dla wszystkich jasna i wyraził 

nadzieję, że radni nie będą dalej forsować tego tematu. Dodał, że sprawa ta dotyczy jego 

miejscowości i uważa, że radny Pyzik nie powinien wypowiadać się w tej sprawie. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Odpowiedział, że każdy może mieć odmienne zdanie i poprosił, aby to uszanować. Poprosił, 

aby zwrócono uwagę na to, że rów o którym mowa nie jest ciekiem stałym, a woda nie płynie 

tam ciągle tylko pojawia się w niektórych przypadkach. Stwierdził, że nie stanowi to 

zagrożenia dla mieszkańców, a jedynie może przeszkadzać wizualnie. Dodał, że jego zdaniem 

inwestycja ta nie jest konieczna w br. budżetowym.  

 

Robert Borzęcki – radny 

Powiedział, że pan który pobudował osiedle na tym terenie odpowiada za tę sytuację, 

ponieważ rów został zasypany bez niczyjej wiedzy i teraz w porozumieniu z geodetą powinno 

się wyjaśnić tę sytuację, a nie inwestować w coś co nie zostało wyjaśnione.  

 

Jarosław Karczewski – radny 

Odpowiedział, że wykreślenie tej inwestycji z budżetu nie jest równoznaczne z wyjaśnieniem 

sprawy. Dodał, że nie zgadza się z wnioskiem radnego Pyzika, który wniósł o wykreślenie 

tego zadania. Powiedział, że wyjaśnienie tematu i sprawdzenie dopełnienia lub niedopełnienia 

formalności różni się od całkowitego wykreślenia inwestycji z budżetu i nie zgadza się na 

takie działania. Stwierdził, że temat ten musi być załatwiony ponieważ kwestią czasu jest 

pojawienie się wody w mieszkaniach.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że nie chce dyskutować na ten temat ponieważ, należałoby przejrzeć mapy, na 

których widać wyznaczone geodezyjnie rowy, które nie powinny zostać zasypane. Dodał, że 

nie można pozwalać, aby tak się działo. Zapewnił, że nie chodzi mu o całkowite usunięcie 

inwestycji z budżetu, ale o przesunięcie jej na późniejsze lata.  

 

Jarosław Karczewski – radny 

Odpowiedział, że zgadza się na wyjaśnienie sprawy do końca, ale uważa, że odłożenie jej na 

kolejne lata nic nie da. Dodał, że inwestycja ta może zostać w budżecie na br. ponieważ nie 

trzeba realizować jej natychmiast, ale można wyjaśnić zaistniałą sytuację i mieć już 

zarezerwowane pieniądze. Gdyby to się nie udało, można pieniądze te przeznaczyć na inny 

cel.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy wykreślając ten zapis z budżetu zmniejszy się deficyt.  
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Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że wykreślenie tego zapisu pomniejszy  deficyt na 2012 r., ale w każdej chwili 

będzie można wprowadzić zadanie do budżetu ponownie. Dlatego nie widzi w tym żadnego 

problemu.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Ponownie złożył wniosek o wykreślenie z zadań inwestycyjnych na  2012 r. pkt. 18 i 19, 

ponieważ osobiście się z tym nie zgadza i uważa, że nie jest uzasadnionym, aby wydawać 

niepotrzebnie pieniądze na ten cel.  

 

Jerzy Dudzic – radny 

Stwierdził, że decyzję o wykreśleniu tego zapisu z budżetu powinno podjąć się po 

wyjaśnieniu poruszanych kwestii.   

 

Jan Surdyka – wójt 

Poinformował radnych, że wykreślenie inwestycji z budżetu nie stanowi zagrożenia, aby 

można ją ponownie wprowadzić, a pieniądze przeznaczone na ten cel nadal pozostaną w 

budżecie.  

 

Jarosław Karczewski – radny 

Odpowiedział, że skoro w każdej chwili można zmienić zapis w budżecie to nie ma sensu 

wykreślać tej inwestycji, aby np. później ponownie ją wprowadzić. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że został złożony wniosek formalny przez radnego Pyzika i należy 

go przegłosować.  

Zapytała, kto z radnych jest za wykreśleniem z zadań inwestycyjnych na 2012 r. zadania pod 

nazwą „Budowa rurociągu melioracyjnego w Czarnowie - Nasza Dolina” na kwotę 150 tys. 

zł.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przegłosowany liczbą 10 głosów za, 

4 przeciw i jednym wstrzymującym się. 

 

Poprosiła radnych o wykreślenie tego zadania inwestycyjnego z załącznika nr 3a i dodała, że 

na chwilę obecną zmniejszył się deficyt budżetowy o kwotę 150 tys. zł.   

 

Stwierdziła, że padły dwa wnioski formalne radnego Pyzika i należy przegłosować również 

przeniesienie na 2013 r. z zadań inwestycyjnych na 2012 r. zadania pod nazwą. „Budowa 

rurociągu melioracyjnego w Złejwsi Wielkiej (Kida)”  

Zapytała, kto jest za podtrzymaniem wniosku radnego.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przegłosowany liczbą 12 głosów za, 

1 przeciw i 2 wstrzymujących się. 

 

Poinformowała, że w wyniku wprowadzonych zmian deficyt budżetowy na 2012 r. 

zmniejszył się o 200 tys. zł. 
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Jerzy Dudzic – radny 

Poprosił o wyjaśnienie kwoty w załączniku nr 5 „Jednostki należące do sektora finansów 

publicznych” pkt. 3 „Dotacje przedmiotowe” dział 900 rozdział 917 § 26 50.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że kwestia ta była już poruszana niejednokrotnie. Wyjaśnił, że planuje się 

dopłacenie Gminnemu Zakładowi Komunalnemu różnicy jaka wynika z kalkulacji cen, którą 

zapłaciliby indywidualni odbiorcy bez dotacji z gminy. Cena ścieków dla zakładu jest inna i 

dla mieszkańców inna, dlatego aby usprawnić płynność w funkcjonowaniu zakładu należy 

dopłacić mu tę kwotę. Została ona oszacowana na podstawie zużycia ścieków w roku 

ubiegłym. Dodał, że może okazać się, że kwota została źle oszacowana, ale informacje te 

będą dostępne po I półroczu 2012 r.  

 

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że na sesji listopadowej obiecano udostępnić mu tę kalkulację na piśmie. Dodał, 

że otrzymał kalkulację za 3 kwartały do września 2011 r. Wynika z niej, że dopłata za 3 

kwartały powinna wynieść ok. 150 tys. zł, dlatego nie rozumie skąd taka duża kwota za cały 

rok. Poprosił o  kalkulację za cały rok na piśmie. Zobowiązał się do złożenia swojego 

wniosku w formie pisemnej.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że został przygotowany druk wniosku – interpelacji, na którym radni 

od nowego roku proszeni są o składanie swoich zapytań. Druk dostępny jest na stronie 

internetowej. Korzystanie z niego ułatwi pracę biura rady oraz pozwoli na sprawniejsze  

udzielanie odpowiedzi na zadawane pytania. 

Zapytała, czy ktoś z pracowników urzędu gminy jest w stanie odpowiedzieć na pytanie 

radnego Dudzica. 

 

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że kalkulację przygotowuje się na podstawie szacunkowych danych 

wydobycia wody z założeniem strat, jakie powstają podczas wydobycia. Podczas kalkulacji 

przewiduje się również rozwój sieci wodociągowej i przybywanie nowych odbiorców i 

dostawców ścieków. Należy również przewidzieć stopień inflacji. Na kalkulację składa się 

wiele czynników m. in. wzrost wynagrodzenia pracowników zakładu, koszty poniesione ze 

względu na naprawy wynikające ze złego stanu sieci wod – kan. Dodał, że w tym czasie mogą 

wzrosnąć  ceny, które narzucone zostaną przez odbiorców zewnętrznych. Kalkulując kwotę 

dotacji, trzeba wziąć również pod uwagę koszt utrzymania oczyszczalni i hydroforni na 

terenie gminy. Podkreślił, że jest to tylko kalkulacja, która w rzeczywistości może odbiegać 

od rzeczywistych kosztów. Dodał jednak, że jeżeli zakład budżetowy wypracuje nadwyżkę 

pieniędzy w swoim budżecie to rada będzie decydować, na co przeznaczyć tę kwotę. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że jest to plan budżetu, który w ciągu roku może ulec zmianom i dodała, że 

dotacja dla zakładu nie będzie wypłacona jednorazowo tylko w 12 ratach. Zapytała czy radny 

Dudzic jest usatysfakcjonowany udzieloną mu odpowiedzią. 
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Jerzy Dudzic – radny 

Odpowiedział, że mimo wyjaśnień chciałby otrzymać informację na piśmie.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał, czy w budżecie znajdzie się kwota na budowę kanalizacji w Toporzysku biegnącej 

od figurki do pana Strzępka oraz czy można byłoby pomniejszyć kwotę przeznaczoną na 

budowę parkingu w Złejwsi Wielkiej o np. 30 tys. zł i przeznaczyć ją na zakup lepszego 

samochodu dla OSP Toporzysko. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że kwota jaka jest w budżecie na budowę sieci wod – kan dotyczy 

zakończenia zadania, które zostało rozpoczęte jeszcze w poprzedniej kadencji i nie będzie 

można wprowadzać do niego nowych projektów. Jeśli chodzi o budowę parkingu na ten rok 

wprowadzono tylko część przewidywanej kwoty, która w rzeczywistości jest znacznie 

większa.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że kosztorys jaki posiada, przewiduje ponad mln. zł na realizację tego zadania, 

ale po rozmowach z pracownikami postanowiono poprowadzić tę inwestycję dwuetapowo. 

Polegało będzie to na przygotowaniu przez gminę terenu pod budowę chodnika, 

wyprofilowanie go oraz nawiezienie piasku i podkładu cementowo piaskowego i ułożeniu 

krawężników, a w drugim etapie zostanie ogłoszony przetarg na położenie kostki brukowej. 

Dodał, że ma nadzieję, iż kwota ta znacznie się zmniejszy, a rada zadecyduje co zrobić  

z zaoszczędzonymi środkami.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał, czy znajdą się pieniądze w budżecie chociaż na wykonanie projektu budowy 

kanalizacji w miejscu, o którym mówił. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że radny może wystąpić do rady z wnioskiem o wykonanie tego projektu  

i jeżeli rada go przyjmie można wprowadzić zmianę do budżetu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że w poprzedniej kadencji na kanalizację w Toporzysku i Czarnowie 

przeznaczono bardzo duże pieniądze. W związku z tym poprosiła pracowników urzędu 

 o przygotowanie informacji na 5 lat wstecz, jaka kwota na ten cel została przeznaczona 

chociażby w Toporzysku. Dodała, że jeżeli uzasadnionym będzie wprowadzenie wykonania 

projektu przyłączy do kanalizacji na omawianym terenie na pewno zostanie to wzięte pod 

uwagę.  

Poinformowała radnych, że ze względu na zmiany w projekcie budżetu, jakie zostały 

wniesione na sesji, należy zmienić uchwałę przed jej podjęciem. Poprosiła panią sekretarz 

 o wprowadzenie zmian i ogłosiła 15 min przerwy. 

 

O godzinie 15:15 wznowiła obrady XII sesji.  
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Poinformowała, że deficyt na 2012 r. zmniejszył się o kwotę 200 tys. zł, ponieważ na wniosek 

radego Pyzika  wykreślono 2 inwestycje. 

 

Poprosiła panią sekretarz o odczytanie uchwał RIO dotyczących zaopiniowania projektu 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz 

Odczytała uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy opiniujące projekt 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt budżetu na 2012 r. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XII/78/2012 

w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

 

 

Jan Surdyka – wójt 

Podziękował radnym za współpracę i za zrozumienie, jakie okazali uchwalając nowy budżet. 

Dodał, że wszystkich czeka dużo pracy, aby budżet zrealizować tak jak zamierzono. 

Zapewnił, że będzie informował radnych o sprawach ważnych  i mniej ważnych związanych z 

budżetem i poinformował, że jeżeli uda pozyskać się środki na przebudowę pompowni na 

Kanale Górnym trzeba będzie gruntownie zmienić wieloletnią prognozę finansową.  

 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał 

 

Robert Borzęcki – radny 

Odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XII/79/2012 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

Robert Borzęcki – radny 

Odczytał projekt kolejnej uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XII/80/2012 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Zławieś Wielka 
 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

W związku z uchwałą dotyczącą udzielenia odpowiedzi na skargę poprosiła pracownika 

urzędu o przybliżenie tematu. 
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Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Poinformował radnych, że skarga została złożona przez osobę fizyczną i dotyczyła uchwały 

Nr IX/47/2011 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 19 października 2011 r.  

w sprawie zmiany studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Zławieś Wielka. Skarżący twierdzi, że podczas procesu uchwalania studium naruszono 

istotny  tryb sporządzania zmiany studium oraz naruszono zasady jego sporządzania. 

Wyjaśnił, że naruszenie którejkolwiek z tych zasad automatycznie powoduje unieważnienie 

tej uchwały. Jeśli chodzi o naruszenie trybu, to tylko jego istotność powoduje, że uchwała 

może być wyeliminowana z obrotu prawnego. Skarżący zarzuca, że nie ukazało się 

ogłoszenie o przystąpieniu do sporządzenia zmiany studium, ani o wyłożeniu projektu 

studium do publicznego wglądu w sposób zwyczajowo przyjęty. Skarżący podnosi 

nieudzielenie mu odpowiedzi na uwagi, jakie złożył do studium przez organ gminy oraz inne 

kwestie ze sobą powiązane.  

Jeśli chodzi o odpowiedź na skargę wnosi się o jej odrzucenie lub oddalenie. Różnica 

pomiędzy tymi dwoma postępowaniami jest dość istotna ponieważ odrzucenie następuje 

poprzez uchybienia formalne powstałe przez skarżącego, albo jeśli powstały inne 

okoliczności, które powodują odrzucenie skargi. W tym wypadku wnosi się o odrzucenie, 

ponieważ skarżący powołuje się na niewłaściwą podstawę prawną i musiałby faktycznie 

dowieść, że jego interes prawny został naruszony. 

Dodał, że ma nadzieję iż radni po zapoznaniu się z dokumentacją będą zgodni co do tego, że 

udało się dowieść, że Rada Gminy sporządzając studium nie naruszyła interesu prawnego 

skarżącego. Podkreślił, że procedura zawiadomienia mieszkańców o przystąpieniu do zmiany 

studium oraz wyłożenie studium do publicznego wglądu zostało poprowadzone prawidłowo. 

Podnoszone w tej sprawie kwestie związane z brakiem udzielania odpowiedzi na uwagi 

złożone do wyłożonego do wglądu publicznego projektu studium są niezasadne, ponieważ, 

nie ma obowiązku odpowiadania na tego typu uwagi chociażby, dlatego, że osobie składającej 

uwagę nie przysługuje prawo skarżenia sposobu rozpatrzenia uwag. Podkreślił, że skarżący 

źle interpretuje zapisy studium, dlatego powstała ta kwestia.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają pytania do omawianego tematu. Pytań nie było, odczytała więc 

projekt uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XII/81/2012 

w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę wniesioną na uchwałę Nr IX/47/2011 Rady 

Gminy Zławieś Wielka z dnia 19 października 2011 r.  

w sprawie zmiany studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Zławieś Wielka 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że kolejna uchwała w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Toruń 

była szeroko omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji. Mimo tego poprosiła kierownika 

referatu rolnictwa o krótkie przypomnienie tematu. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Poinformował, że ponad 10 lat temu powstał program oczyszczania ścieków na terenie całego 

kraju, w skutek którego powstały aglomeracje. Były one związane ściśle z oczyszczalniami 

ścieków, dlatego sieć kanalizacyjna, którą ścieki odbierane są przez oczyszczalnie w Toruniu 
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będzie należała do aglomeracji Toruń. Żeby sieć mogła istnieć w obrocie prawnym zasadne 

jest podjęcie omawianej uchwały. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała treść uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą 14 głosów za i 1 

wstrzymującym się podjęła 

uchwałę Nr XII/82/2012 

w sprawie zaopiniowania projektu aglomeracji Toruń 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Ogłosiła 5 minutową przerwę. 

Po przerwie poprosiła wójta o przedstawienie kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 6 

Informacja o pracy wójta między sesjami 

 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła radnych o zadawanie pytań do omawianego punktu.  

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał,  o dom pomocy społecznej, który miałby powstać w Rozgartach. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że na ten temat dopiero toczone są rozmowy. Pracownicy pana Dulanowskiego 

chcieliby wybudować dom spokojnej starości na terenie należącym do gminy. Poinformował, 

że chodzi o grunty po starej szkole. Dodał, że przedstawi więcej informacji na ten temat, 

jeżeli rozmowy będą bardziej konkretne.  

Jerzy Dudzic - radny 

Poprosił wójta o przedstawienie wyniku naboru dzieci do punktu przedszkolnego. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że zgłoszono 46 dzieci. Do planowanych 50 brakuje 4 dzieci, dlatego 

uruchomiona zostanie na razie tylko jedna grupa zajęciowa. Podkreślił, że dzieci chorują, nie 

chcą brać udziału w zajęciach, dlatego jeżeli frekwencja będzie malejąca miejsca, które się 

zwolnią będą udostępniane dzieciom z listy rezerwowej. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, jakie są wyniki rozmów z doktorem Lorenzem, który chciałby na terenie gminy 

świadczyć usługi zdrowotne. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że na krótkim spotkaniu, jakie miało miejsce doktor pytał, czy coś zmieniło się 

ze względu na funkcjonowanie firmy MEDIC na terenie gminy. Niestety nic się nie zmieniło, 

a gmina nie dysponuje innymi pomieszczeniami, które można by wykorzystać na otworzenie 

przez doktora Lorenza nowych ośrodków zdrowia. 

Kataryna Rezmer – radna 

Zapytała, czy został uzgodniony kolejny termin odbioru świetlicy w Siemoniu. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że kolejny termin odbioru przypada za 2 dni i ma nadzieję, że wszystkie prace 

poprawkowe dobiegną końca, ponieważ już w lutym zaplanowane są w tym miejscu imprezy. 

Bogdan Pawłowski – radny 

Zgłosił awarię lampy w Cichoradzu na skrzyżowaniu. 

Kataryna Rezmer – radna 

Zapytała, czy jest jakaś odpowiedź na pismo dotyczące naprawy mostka przy drodze 

wojewódzkiej w Siemoniu. 

Jan Surdyka – wójt 

Podziękował radnej za przypomnienie tematu i zdeklarował monitorowanie tej sprawy, 

ponieważ urząd gminy nie dostał żadnej odpowiedzi na to pismo. 

Ad. 7 

Wolne wnioski i zapytania. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych o pismach, jakie wpłynęły do biura rady i poprosiła ich  

o wypełnianie oświadczeń majątkowych, które należy złożyć do końca kwietnia br. 

 

Sławomir Składanek – sołtys Czarnowa 

Poinformował radnych, że przeglądając zadania inwestycyjne na 2012 r. nie jest pocieszony, 

ponieważ na zakup samochodu strażackiego dla OSP Toporzysko została zarezerwowana 

dość mała kwota. Dodał, że środki te nie wystarczą na zakup porządnego pojazdu, który 

będzie służył strażakom w akcjach gaśniczych. Zapytał, jaki samochód planuje zakupić gmina 

za 80 tys. zł, czy będzie to nowsza wersja Stara, jaki jest w posiadaniu OSP. 

Józef Rassak – sołtys Czarnego Błota 

Zapytał, czy wójt rozpatrzył pismo mieszkańców Czarnego Błota, którzy prosili o dalsze 

finansowanie nauki języka angielskiego. Zgłosił problem zniszczonych dróg i poprosił o 
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wystosowanie pisma do ministerstwa w celu wydania pozwolenia na odstrzał bobrów, które 

robią szkody i blokują odpływ wód na Kanale Górnym.  

Jerzy Dudzic - radny 

Na ręce przewodniczącej złożył pisemną interpelację i poprosił o odpowiedź na nią na piśmie.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że wniosek o zwołanie w trybie pilnym posiedzenia Rady Sportu jest słuszny i 

poprosiła pracowników o szybkie zajęcie się tą sprawą, aby móc jak najszybciej ogłosić 

konkurs na realizację zadań publicznych w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i 

sportu. Dodała, że na resztę pytań radnego zostanie przygotowana odpowiedź pisemna. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że rozumie potrzeby strażaków, ale należy cieszyć się z kwoty jaka została 

zarezerwowana w budżecie na ten cel. Uważa, że nie są to małe środki i na pewno uda się 

zakupić na potrzeby OSP dobry samochód. Stwierdził, że nie łatwym jest ustosunkowanie się 

do zadanych pytań, ponieważ budżet jest bardzo ograniczony. Dodał, że utrzymanie straży na 

terenie gminy jest dość kosztowne i na pewno w tym roku rozważony zostanie temat 

inwestowania w mniejszą ilość jednostek. Poinformował obecnych, że wniosek mieszkańców 

Czarnego Błota o finansowanie dalszej nauki języka nie został jeszcze rozpatrzony. Jeśli 

chodzi o bobry blokujące odpływ wody powiedział, że są to zwierzęta chronione i ciężko 

będzie uzyskać pozwolenie na odstrzał, ale urząd wystosuje odpowiednie pismo w tej 

sprawie. Poprosił sołtysa Czarnego Błota o złożenie swoich pytań na piśmie w celu ułatwienia 

na nie odpowiedzi.  

 

Jan Walter – sołtys Pędzewa 

Zgłosił prośbę o naprawę drogi w Pędzewie biegnącej od krzyża do pani Szulc, jest ona 

bardzo dziurawa i nierówna co uniemożliwia swobodny przejazd oraz odprowadzanie z niej 

wody. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o zsynchronizowanie oświetlenia w Łążynie obok pana Sosnowskiego do pana 

Piaseckiego. Lampy gasną o godz. 23, a zapalają się już o godz. 3 nad ranem.  

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Poprosił, o obcięcie krzaków wychodzących na jezdnię wzdłuż drogi biegnącej od figurki  

w stronę pana Strzępka oraz o sprzątnięcie obciętych już krzaków przez pana Małka, które 

leżą na drodze biegnącej za figurką. Zapytał jakie jest zainteresowanie sprzedażą gruntów 

gminnych leżących obok Marwitu.  

 

Sławomir Składanek – sołtys Czarnowa 

Zapytał, na co w budżecie przeznacza się kwotę 125 tys. zł, które wpisane są pod nazwą 

budowa przepompowni na Kanale Górnym w Czarnowie skoro nie przewiduje się w tym roku 

realizacji całego przedsięwzięcia.  
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Wioleta Warzocha – sołtys Złejwsi Wielkiej 

Zapytała na jakim etapie jest zadanie budowy chodnika łączącego Pędzewo ze Złąwsią 

Wielką. Poprosiła, aby wójt poinformował wszystkich jakie organizacje będą mieściły się  

w świetlicy integracyjnej oraz kto będzie nią zarządzał i dysponował kluczami. Zapytała jak 

długo znany jest gminie temat rowów melioracyjnych pana Kidy.  

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że problem z rowami pana Kidy pojawił się w ubiegłym roku kiedy na naszych 

terenach wystąpiła powódź. Dodał, że problem ten nie pojawiał się od 20 latach.W zeszłym 

roku woda zalewała gospodarstwo.  

 

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiadał kolejno na zadane wcześniej pytania. Zapewnił, że naprawa drogi w Pędzewie 

zostanie zlecona pracownikom gminy. Oświetlenie w Łążynie zostanie ustawione na 

odpowiednie godziny włączania i wyłączania się. Krzaki wzdłuż drogi na Stanisławkę zostaną 

obcięte, a te które zalegają usunięte. Jeśli chodzi o pytanie sołtysa z Czarnowa odpowiedział, 

że rada zadecydowała, aby zmniejszyć środki na budowę pompowni. Na ten cel potrzebne są 

znacznie większe pieniądze i gmina nie poradzi sobie bez pomocy Urzędu Marszałkowskiego. 

125 tys. zł pozostało w budżecie, aby Urząd Marszałkowski widział, że temat ten nie jest 

gminie obojętny. Temat budowy chodnika łączącego Pędzewo ze Złąwsią nie jest zamknięty, 

jednak napotkano problemy związane z wycinką drzew na tym odcinku. Formalności zostały 

dopełnione należy jedynie rozwiązać zaistniały problem. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Poinformował obecnych, że świetlicą integracyjną w Złejwsi Wielkiej zajmuje się pani 

kierownik GOPS, której 4 pomieszczenia mieszczą się w tym budynku i ona też posiada 

klucze do niego. Podział pomieszczeń przedstawia się następująco i tak: jeden pokój został 

udostępniony organizacji Promyk Nadziei i KGW, kolejny zajmie LGD oraz stowarzyszenie 

wędkarzy, następny HDK i AA i być może jedno z pomieszczeń póki, co pozostanie wolne. 

Są inne stowarzyszenia na terenie gminy, które chciałby mieć w tym budynku swoje miejsce, 

dlatego, należy dokładnie zastanowić się jak rozwiązać tę sytuacją.  

Zwracając się do sołtysów poinformował ich, że na wniosek pani przewodniczącej zakupiono 

dla nich telefony komórkowe w celu ułatwienia kontaktu z pracownikami urzędu. Telefony 

można odbierać od pani sekretarz. Abonament jaki sołtysi mają do wykorzystania wynosi 24 

zł brutto, a przekroczenie go będzie pokrywane przez każdego indywidualnie.  

 

Sławomir Składanek – sołtys Czarnowa 

Wracając do wcześniejszego tematu Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie gminy 

poinformował radnych, że OSP Toporzysko należy do Krajowego Systemu Ratowniczo 

Gaśniczego. Od tej jednostki wymaga się naprawdę więcej niż od innych. Państwowa Straż 

Pożarna rozlicza jednostkę za różne kwestie, stawia wymagania sprzętowe oraz szkoleniowe, 

co nie jest łatwe do realizacji w niektórych momentach.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że rozumie wymagania jakie stawia przed jednostką Krajowy System. Wyraził 

nadzieję kupna dla OSP dobrego samochodu. Dodał, że OSP Łążyn chciałoby również 

należeć do tego systemu, ale póki co należy skupić się na jednej jednostce.  

 



 14 

Andrzej Pyzik – radny 

Poprosił o zasypanie dziury na ul. Cedrowej w Starym Toruniu. Dodał, że grunt znacznie 

usiadł i ciężko jest bez sprzętu naprawić te ulicę.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła, aby nasypać szlaki na drodze do Zarośla, ponieważ w niej również jest wiele dziur 

utrudniających jazdę. 

Ad. 8 

Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

Podziękowała obecnym za uwagę i aktywne uczestnictwo w obradach. O godzinie 17:40 

zamknęła obrady XII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


